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Protokół nr XXXVII / 18 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  27.06.2018r. 

 
1. Otwarcie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1000 otworzył obrady XXXVII Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 11.  
Nieobecni radni : p. Marek Rubin, p. A. Ekstert, p. A. Stępień, M. Rudnicki. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   

Pani Skarbnik prosiła o  wprowadzenie projektu uchwały w spr. uchylenia uchwały w spr. 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Tuplice. W tej kwestii wystarczy tylko porozumienie 
między Gminą Brody i Gminą Tuplice. 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem zmiany? 
Radni jednogłośnie głosowali za. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze zmianą. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowano jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Uwag nie zgłaszano.  

3. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt – uzupełnił swoją informację od 21.06.2018r. do dzisiaj. 
- 22.06.2018r. w Szkole Podstawowej uczestniczył w uroczystych apelach z okazji 
  zakończenia roku szkolnego 2016/2017 
- 22.06.2018r.w Forst uczestniczył w koncercie symfonicznym z okazji otwarcia „Święta Róż” 
- 23.06.2018r. w Bobrowicach uczestniczył w wojewódzkich zawodach sportowo – 
  pożarniczych. Nasza drużyna młodzieżowa OSP zajęła 3 miejsce. 
- 23.06.2018r. w Tuplicach reprezentował gminę Brody na święcie gminy Tuplice- „Cuda – 
  wianki” 
- 25.06.2018r. w Żaganiu uczestniczył w konferencji „Odpowiedzialny model biznesu w 
  gospodarcze odpadami” 
- 26.06.2018r. w Urzędzie Gminy Brody odbyło się spotkanie z p. Arturem Świtoniem  
   w spr. konkursu „Wzorowa Gmina” 
- 26.06.2018r. również w Urzędzie Gminy Brody odbyło się spotkanie z prezesem, trenerem 
  oraz członkami Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej OSP Brody. 

Przewodniczący Rady  spytał czy są pytania do powyższej informacji. 

M. Tracz prosi o rozszerzenie pkt. 21, 23, 24, 25. 
Wójt  
pkt. 21 – 18.06.2018r. w Urzędzie Gminy Lipinki Łużyckie  uczestniczył w spotkaniu  
z p. P. Mazurkiewiczem pełnomocnikiem Zarządu TeleCom. Firma będzie na terenie powiatu 
budować sieć .Do końca tego roku podłączą szkoły na terenie gminy Lubsko i Jasień. 
Do końca czerwca 2019r. powinni całość zakończyć. 
Realizacja na terenie Gminy Brody zależna będzie od szybkości załatwienia pozwoleń. 
Z portalu społecznościowego dowiedział się, że z sieci wyłączone będą Zasieki, Brożek, 
Janiszowice. 
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Dzwonił do kierownika projektu by to wyjaśnić. Dowiedział się, że ze względów 
ekonomicznych możliwe, że tam nie będzie inwestycji. Przeprowadzą analizę ekonomiczną  i 
możliwe, że zrobią to z własnych środków.  
pkt. 23 – pojawiły się informacje ze strony niemieckiej, na temat wypowiedzi jednego z 
mieszkańców gminy, jakoby pan Depta zamknął działalność, pozostawił wszystko i zniknął. 
Wójt spotkał się z p. Deptą i spytał czy nadal prowadzi działalność.  
Okazało się, że są to bzdury, plotki okazały się nieprawdą. 
Spotkał się również z panem Ganeckim Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Środowiska   
Spytał czy w ostatnim czasie kontrolowali ten obiekt.  Kontrola wykazała, że część odpadów 
już jest przerobiona. Stopniowo są wykonywane ich zalecenia. 
pkt. 24 – 19.06.2018r. spotkał się z panią  N. Zdónek. Spytał kiedy będzie otwarty ośrodek 
zdrowia w Brodach. Odpowiedź była -  od 1.09.2018r. Jeżeli nie, to rozwiążemy umowę lub 
naliczymy czynsz. 

M. Tracz – czy  brano pod uwagę, że w niektórych    miejscowościach są szafki pod 
światłowód . 

Wójt – pytał o to, odpowiedziano, że tak , ta sieć będzie miała znaczenie. 

R. Janczewski – prosi o więcej informacji do pkt 18 

Wójt – wpłynął wniosek firmy Prometheus na wydzierżawienie działek, m. innymi  w 
Zasiekach, J. Dolnych, Datyniu. Analizujemy wniosek pod względem prawnym. 
Na komisjach radni będą dyskutować o dzierżawie. 
R. Janczewski – o jakiej działce mówią w Zasiekach? 

Wójt – działka między stacją kolejową, a dawnymi obiektami straży granicznej, po lewej 
stronie. 

4 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady  
- 5.06.2018r. w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały z poprzedniej sesji  
- 6.06.2018r. w Urzędzie złożył wniosek od RIO dot. wykonania budżetu, 
- 12.06.2018r. uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 
- 18.06.2018r. był obecny na posiedzeniu komisji budżetu 
- 21.06.2018r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji. 
 
M. Tracz – na posiedzeniu komisji budżetu w dniu 18.06.2018r. głównie analizowali projekty 
uchwał na dzisiejszą sesję. 

M. Kowalski – komisja oświaty w dniu 12.06.2018r. zapoznała się z informacją dot. 
organizacji wypoczynku letniego oraz z projektami uchwał. 
 
5  Propozycja form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 

Radni otrzymali wcześniej na piśmie informacje Przewodniczącej Komisji ds. 
Przeciwdziałania  Alkoholizmowi oraz Dyrektor Biblioteki,  o planowanym wypoczynku dzieci. 
M. Kowalski spytał panią Dyrektor Biblioteki, czy będzie zrobiony harmonogram  spotkań na 
wsiach. 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że każdy sołtys otrzyma informację kiedy będą zajęcia. 
Przez całe wakacje w bibliotece będą prowadzone zajęcia . Na ten cel komisja Alkoholowa 
wyraziła zgodę na przeznaczenie kwoty 600 zł. na  zajęcia dla dzieci starszych. 

R. Janczewski poinformował, że Stowarzyszenie Rodziców, Uczniów i Nauczycieli „Lepsze 
Jutro” będzie prowadzić dziecińce na wsiach, w tym czasie odbędą się dwie wycieczki -  do 
Zielonej Góry oraz do Gniezna. 

Wójt przypomniał, że jak co roku będzie obóz pływacki w Forst. 
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6. Rozpatrzenie: 

     - sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2017r. 

     - sprawozdania finansowego Gminy Brody za 2017r. 

Pani  Skarbnik – budżet na 2017r. został uchwalony uchwałą. W ciągu roku były zmiany w 
budżecie.  
Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu. 
Jak wynika z informacji nie osiągnęliśmy planowanych dochodów.  
Priorytetem w inwestycjach  była przebudowa dróg w Brodach oraz remont przedszkola. 
Na inwestycje wzięto pożyczkę i kredyt. 
W dniu 26.04.2018r. wpłynęła uchwała RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2017r. Opinia była pozytywna. 
Radni otrzymali kopię tej uchwały, informację o stanie mienia komunalnego wraz z WPF, 
bilans z wykonania budżetu również jednostek podległych. 

R. Łyczakowski – odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego za 
2017r., oraz wniosek komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę RIO w spr. opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w 
spr. udzielenia absolutorium Wójtowi. 
 
7. Radni  zapoznali  się z : 

-  uchwałą RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brody za 2017r. 

-  opinią Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego  za 2017r.wraz ze 

   sprawozdaniem z wykonania budżetu . 

-  wnioskiem Komisji Rewizyjnej w spr. absolutorium dla Wójta Gminy  Brody z tyt.  

   wykonania budżetu za 2017r.  

 - uchwałą RIO w spr. wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia  

   absolutorium  Wójtowi. 

8. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017r. 
 
R. Łyczakowski odczytał protokół Komisji Rewizyjnej , która obradowała w dniach 
16.05.2018r. i 5.06.2018r. Zawarto w nim uwagi dotyczące wykonania budżetu za 2017r. 
Komisja zwróciła uwagę na niskie dochody ze sprzedaży. Zmniejszanie się dochodów 
będzie w przyszłości rzutować na spłaty kredytów. 
Komisja zajęła się małymi projektami. Stwierdzono, że Rady Sołeckie nie są przygotowane 
do pisania projektów. Należy wykorzystać pracownika Urzędu do pozyskiwania środków.  
Najwięcej zaległości jest w dziale komunalnym. 
Należy zastanowić się nad reorganizacją w tym dziale.  Mieli otrzymać propozycje zmian. 
W ubiegłym roku Komisja Rewizyjna  zgłosiła wnioski dot. gospodarki komunalnej i nie 
otrzymali odpowiedzi. 

M. Tracz – czytał na Facebook, że pewne sołectwo ……………………………………………. 
Czy te środki zostały wykorzystane? 

Przewodniczący Rady – wszystkie sołectwa wykorzystały fundusz sołecki za 2017r. 

M. Tracz – mówił o Zasiekach. 

R . Janczewski – spytał jakie wsparcie dostały Zasieki do remontu świetlicy? 
Przewodniczący Rady – remonty świetlic były realizowane w ramach środków z funduszu 
sołeckiego oraz  pracy mieszkańców. Zasieki  otrzymały środki na fundusz sołecki i w pełni 
go wykorzystali. 
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Wójt odniósł się do uwag Komisji Rewizyjnej: 
- dochody majątkowe zmalały, od kilku lat jest spadek zainteresowania gruntami.  
  Ustawa o gruntach i lasach zahamowała sprzedaż. 
-  braki dokumentów planistycznych  Byliśmy na etapie zarządzenia zastępczego. Zleciliśmy 
opracowanie stanu dokumentów planistycznych. Czekamy na decyzję, czy idziemy w 
kierunku wykorzystania zasobów czy nie. Zapisy w planie Wojewódzkim blokują nam pewne 
sprawy. Będzie rozmawiał z Wojewodą w tej sprawie. 
- padła informacja, że sołtysi i rada sołecka nie mają możliwości pisania wniosków na 
projekty. Co roku robione są spotkania w Lokalnej Grupie Działania gdzie można dowiedzieć 
się jak pisać wnioski. Jednak frekwencji nie ma. My również organizujemy doradztwo, ale 
oprócz pracowników urzędu nikt więcej nie przychodzi. 
- reorganizacja referatu komunalnego była wyjaśniana na komisjach. 
-zadłużenia za wodę – podtrzymujemy kierunek polegający na odcinaniu wody dla 
odbiorców, którzy zalegają z  płatnościami za wodę 
- fundusz sołecki nie jest funduszem sołtysa. Jest to  wydzielona część budżetu gminy. To 
radni decydują o wydzieleniu takiego funduszu. 

Przewodniczący Rady – czy są zasiedlone wszystkie lokale socjalne w Zasiekach, co z 
Jałowicami? Co nam dały mieszkania socjalne ? 

Wójt – w Zasiekach zasiedlone są 3 lokale, 1 jest w rezerwie. Sprawa Jalowic jest w 
postępowaniu sądowym. 
Aby zmniejszyć długi za mieszkania  rozpoznał możliwość instalowania zastępczych 
kontenerów mieszkalnych. Można to przemyśleć. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- ustalenia tygodniowego obowiązku wymiaru godzin dydaktycznych, wychowawczych  
  i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na 
  ich rzecz dla pedagogów, psychologów i logopedów oraz nauczycieli realizujących  
  etat  łączony. 

Uchwała została omówiona na posiedzeniach komisji. 

Pani Sekretarz poinformowała, że są zmiany w podstawie prawnej, które radni powinni 
poprawić na projektach uchwał otrzymanych wcześniej.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

M. Tracz spytał czy te  uchwały pociągną za sobą większe środki w tym roku  i w roku 
następnym? 

Wójt – rozmawiał z księgową Szkoły, która stwierdziła, że w tym roku  środków wystarczy, 
na 2019r. - nie wiadomo. 

 -  zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

-  nadania  pierwszego statutu dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Brodach, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

-  regulaminu określającego wysokość oraz warunki przyznawania dodatków do  
   wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania  
   wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw  
   nauczycieli oraz przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych  w Zespole  
   Szkolno -  Przedszkolnym w Brodach prowadzonym przez Gminę Brody.  
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

- zarządzenie wyborów sołtysa w miejscowości Jeziory Wysokie 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

- powierzenia reprezentowania Gminy Brody w Zgromadzeniu Łużyckiego Związku 
  Gmin. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

- zmiany w budżecie w 2018r. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie, które glównie obejmują zmiany w funduszu 
sołeckim. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

- rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
  Wójta Gminy Brody z wykonania budżetu za 2017r. 

Pani Skarbnik prosiła o  naniesienie zmian w podstawie prawnej projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

- absolutorium  dla  Wójta Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2017r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób) 

Wójt podziękował za to, że wspólnie udało się  zrealizować budżet .Podziękował pani 
Skarbnik, pracownikom Urzędu za zaangażowanie i wypełnianie swoich obowiązków. 

-  uchylenia uchwały w spr. udzielenia pomocy finansowej Gminie Tuplice. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. (11 osób). 

10. Wnioski i interpelacje radnych. 

M. Kowalski spytał czy widomo już jakie będą stawki za wodę i ścieki ? 

Wójt – zgodnie z ustawą „ Prawo wodne” przesłaliśmy do Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie wnioski o uzgodnienie taryf. Otrzymaliśmy pozytywną opinię na  
stawki za wodę i ścieki. 

R. Łyczakowski – drogi powiatowe nie są sprzątane, wzdłuż ulic 1 Maja, Kilińskiego, są 
chwasty,  wygląda to bardzo brzydko. 

Wójt – wyślemy ponowną prośbę o posprzątanie ulic, jeżeli nie wykonają tego, to zrobimy to 
i obciążymy ich notą . 

11. Wolne wnioski 

Pani Wanda Seul – spytała czy coś wiadomo o remoncie drogi w Janiszowicach. 

Wójt – słyszał, że droga miała być polepszana, wysypana żwirem. 
Zorientujemy się i damy odpowiedź. 

12 Zamknięcie obrad Sesji 

O godz. 1200 przewodniczący Rady p. Lech Kossak  zamknął obrady XXXVII sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


